
 
BRM.0012.1.14.2022      

 

Protokół nr 29/2022 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 21 listopada 2022 r.  

w Urzędzie Miasta Inowrocławia, al. Ratuszowa 36. 

 

Czas trwania posiedzenia 12.00 – 12.20 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Waldemar Wąśniewski  - Przewodniczący Komisji 

2. Elżbieta Jardanowska  - Zastępca Przewodniczącego Komisji 

3. Jan Gaj    - Członek Komisji 

4. Lidia Stolarska   - Członek Komisji 

 

Lista obecności członków Komisji obecnych podczas posiedzenia stanowi załącznik  nr 1  do 

protokołu.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia; 

2. Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył  pan Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji, który 

po sprawdzeniu obecności stwierdził, że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec 

ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Propozycji zmian do porządku nie było, przystąpiono do jego realizacji.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 28/2022 z posiedzenia Komisji.  

4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2023 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2023 r. 

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 28/2022 z posiedzenia Komisji. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 28/2022 z posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:   za – 4 , przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2022r. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 

2023 oraz projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na 

lata 2023-2034.  

Projekty stanowią załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Pytania i dyskusja: 
 

Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Czy może pani przybliżyć temat fotowoltaiki, na jakim to jest etapie? Jaka jest różnica 

pomiędzy subwencją jaką potrzebujemy na oświatę, a faktycznymi kosztami jakie pani planuje 

na dany rok?   
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Kończą się prace w obiektach oświatowych, szkołach podstawowych ora przedszkolach na 

instalację. Czekamy na decyzje dotyczące możliwości przyłączenia. Niestety takie formalności 

trwają długo. Instalacje powinny zacząć funkcjonować najpóźniej w grudniu. W dwóch czy 

trzech placówkach mieliśmy uwagi, co do wykonania i wykonawca wprowadza tam pewne 

poprawki. Wniosek składamy o przyłączenie, jak skończą się prace zgodne z projektem.  
 

Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Czy to dotyczy wszystkich szkół ?  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

W przyszłym miesiącu zorganizuję konferencję prasową, na której przedstawię bliższe 

informacje. Nasz projekt dotyczy wszystkich placówek, tych na których można było tego typu 

instalacje wykonać. W SP 1 jest to obiekt zabytkowy i na dachu nie można było, jednak udało 

się znaleźć miejsce i panele znajdują się na dachu sali gimnastycznej, taka sama sytuacja 

dotyczy SP 2. Efekty tych instancji będą.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Sama subwencja oświatowa wynosi ponad 64 miliony złotych. Dochody pozostałe, w tym 

również dochody w dotacji na sześciolatki to jest ponad 7 milionów złotych. Łącznie ponad              

7 milionów złotych. Wydatki ponad 112 milionów złotych z budżetu Miasta, dofinansowanie 

40,5 miliona złotych. W rezerwie również są przewidziane środki, które będą przeznaczone na 

oświatę. 
 

Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

W budżecie tworzy się rezerwę. Pkt 2 podpunkt b mówi o polityce oświatowej – 900 tysięcy 

złotych. Na co to jest?  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Głównie są tam zapisane odprawy emerytalne dla nauczycieli, którzy mają uprawnienia na 

emeryturę, ale niekoniecznie się na nią zdecydują. Jeżeli wszyscy nauczyciele chcieliby 

odejść, którzy mają uprawnienia to kwota byłaby jeszcze raz tyle. To są przymiarki                     

w rezerwie i  w razie potrzeby będą przekazywane. Na koniec roku dofinansowanie na oświatę 

może być wyższe, dlatego że w ciągu roku dofinansujemy przedszkola i szkoły prywatne.   

Tam są wydatki uzależnione od nakładów wydatków bieżących ponoszonych na szkoły 

publiczne. W tym roku dołożyliśmy ok. 8 milionów do przeszkoli i szkół. Tam trzeba będzie 

dofinansować w ciągu roku. 
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Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Str. 97 pkt 23 b, o jakie opłaty tutaj chodzi?  
  
Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Za wydawanie duplikatów świadectw.  
 

Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

W tabeli na str.108 jest napisane, że inwestycje nastąpią tylko w SP 5 i SP 14. I tylko te dwie 

placówki będą objęte? 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Wspólnie z panią Naczelnik i panem Prezydentem zrobiliśmy weryfikację i ograniczaliśmy te 

inwestycje do posiadanych środków, zostały zapisane te gdzie są one niezbędne. 
 

Lidia Stolarska – Członek Komisji: 

Str. 90 w tabeli pkt 24 mamy kwotę, koszty procesu IGKIM i jest tam pokaźna kwota 2,5 

miliona oraz poz. 29 naliczone odsetki i tutaj mamy prawie 6 milionów złotych.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Są to wyliczone odsetki na należności jakie będą należeć się Miastu z tytułu zaległości 

wpłacanych przez mieszkańców. Musimy obliczyć, oszacować jakie będą odsetki. To są 

obliczone odsetki od wszystkich zaległych kwot. Głównie są to czynsze. Podatki od 

nieruchomości z podziałem na osoby prawne. Te kwoty generują zaległości po hucie. To są 

najprawdopodobniej wszystkie związane operacje z odzyskiwaniem należności przez e-sądy, 

gdzie IGKiM ściąga należności za czynsze. Jeszcze sprawdzę i odpowiem.    

 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Umieszczenie dłużnika w Krajowym Rejestrze Dłużników kosztuje. Opłaty sądowe, to są 

koszty wysokie.   
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Są to należności, które nam się należą. Te koszty ponoszone przez IGKiM to są te, które oni 

ponoszą ale przez sąd je ściągniemy i to będzie naszą należnością.   
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Najpierw musimy wydać te pieniądze i je uwzględnić, a później umieścić w należnościach 

jako możliwość odzyskania. 
 

Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Na bazie czego w tabeli na str. 71 tam jest stan na początek roku, co to jest? Czy pani to 

wpisuje przewidując na dany rok, czy to jest z subwencji?  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

To jest wyodrębniony rachunek dochodów własnych prowadzonych przez MZEAS. Te 117 

tysięcy to są dochody własne inne, które przechodzą przez budżet. I to co szacują, co im 

zostanie na koniec roku i wprowadzam na początek przyszłego roku.  
 

Elżbieta Jardanowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

To zostanie z tego roku?  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Tak, z tego roku zostanie. Są to głównie stołówki szkolne.  



 4 

 

Lidia Stolarska - Członek Komisji: 

Na minusie żadna szkoła nie jest ? 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Nie może być, jeżeli brakowałoby to trzeba dołożyć z budżetu. To jest trudny budżet, 

musieliśmy wprowadzić wiele ograniczeń. Nie ma zaplanowanych podwyżek dla 

pracowników, gdzie pracownicy oczekują przy tak wysokiej prawie 20% inflacji. Aby nie brać 

kolejnego kredytu, przyjęliśmy strategię, że nie robimy inwestycji, tylko te które są naprawdę 

niezbędne oraz tam gdzie jest dofinansowanie.    
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

My mamy koszty sztywne na umowie, czy jest możliwość złożenie aneksu przez dostawcę? 

  

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta: 

Umowa przewiduje, ze jest możliwy wzrost tych kosztów. Na ta chwilę nie mamy aneksu.  
  
Innych pytań nie było. 

 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2023 ? 
 

głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. Kujawsko-

Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę nr 6/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2023. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034? 
 

głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. Kujawsko-

Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę nr 7/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 

 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdana z kontroli w zakresie 

zasad i kryteriów przyznawania w 2022 r. stypendiów dla osób osiągających wysokie 

wyniki sportowe.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Pytania i dyskusja: nie było. 
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Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. Kujawsko-

Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę nr 8/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdana z kontroli  

w zakresie zasad i kryteriów przyznawania w 2022 r. stypendiów dla osób osiągających 

wysokie wyniki sportowe.   
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdana z kontroli w zakresie 

gospodarki finansowej w Zakładzie Robót Publicznych za 2021 r.  

Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Pytania i dyskusja: nie było. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. Kujawsko-

Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę nr 8/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdana z kontroli  

w zakresie gospodarki finansowej w Zakładzie Robót Publicznych za 2021 r.  

 

Ad 6. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2023 r. 
 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Przedstawił propozycje planu pracy na I półrocze 2023 r. 
 

STYCZEŃ 

− Informacja w zakresie realizacji wyroków eksmisyjnych w latach 2021 i 2022. 

− Sprawy wymagające opinii Komisji. 

− Sprawy bieżące. 
 

LUTY 

− Sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 r. 

− Sprawy wymagające opinii Komisji. 

− Sprawy bieżące. 
 

MARZEC 

− Kontrola w zakresie wydatkowania funduszy przekazanych do szkół na akcję „zima” w 2023 r.  

− Sprawy wymagające opinii Komisji. 

− Sprawy bieżące. 
 

KWIECIEŃ 

− Sprawy wymagające opinii Komisji. 

− Sprawy bieżące. 
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MAJ 

− Raport o stanie Miasta Inowrocławia za 2022 r. 

− Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2022 r. 

− Wypracowanie wniosku absolutoryjnego. 

− Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2023 r. 

− Sprawy wymagające opinii Komisji. 

− Sprawy bieżące. 

 

CZERWIEC 

− Informacja na temat udziału Miasta Inowrocławia w dochodach z podatku CIT i PIT                

w latach 2020-2022. 

− Sprawy wymagające opinii Komisji. 

− Sprawy bieżące. 

 

Czy mają państwo jakieś inne propozycje do planu pracy Komisji? 

 

Innych propozycji nie było, w związku z powyższym przystąpiono do przegłosowania 

przedstawionego planu pracy. 

 

Waldemar Wąśniewski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za przyjęciem przedstawionego planu pracy na I półrocze 2023 r.? 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. Kujawsko-

Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę nr 9/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu planu pracy Komisji na I półrocze 2023 r. 

 

Ad 7. Sprawy bieżące. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji.  

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej 

 

/-/ Waldemar Wąśniewski 

 
 

 

 
Protokółowała:  

/-/ Agnieszka Bardzińska 

 

 

 


